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Idrottsnämnden 

Svar på remiss - Motion om procentregel för 
idrottsinvesteringar, KS 2020/1441 

Förvaltningens förslag till beslut 

 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen 

och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

 

 

Marina Högland Carina Braun 

Idrottsdirektör Avdelningschef 

 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har remitterat till idrottsnämnden att yttra sig 

över en motion från Clara Lindblom, Tobias Johansson och Hassan 

Jama (alla V) som föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att: 

 

• kommunstyrelsen tillsammans med berörda nämnder och 

styrelser får i uppdrag att utreda förutsättningar för och kon-

sekvenser av att införa en procentregel för investeringar i id-

rottsanläggningar samt ytor för lek och fysisk aktivitet 

• utredningen även överväger lämpligt procenttal att öron-

märka för idrottsanläggningar, lämnar förslag på regelverk 

samt hur implementering av en sådan regel kan genomföras 

 

Idrottsnämnden ska tillsammans med flera andra remissinstanser 

yttra sig över motionen senast 2021-05-11. 

 

Bakgrund 

 

Ärendet 
I en motion föreslår Clara Lindblom, Tobias Johansson och Hassan 

Jama (alla V) att kommunfullmäktige ska besluta att:  
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• kommunstyrelsen tillsammans med berörda nämnder och 

styrelser får i uppdrag att utreda förutsättningar för och kon-

sekvenser av att införa en procentregel för investeringar i id-

rottsanläggningar samt ytor för lek och fysisk aktivitet 

• utredningen även överväger lämpligt procenttal att öron-

märka för idrottsanläggningar, lämnar förslag på regelverk 

samt hur implementering av en sådan regel kan genomföras 

 

Clara Lindblom med flera skriver att enprocentregeln för konstnär-

lig gestaltning av offentliga miljöer innebär att minst en procent av 

budgeten vid ny-, om- och tillbyggnationer av fastigheter, infra-

struktur och offentliga miljöer ska investeras i byggnadsanknuten 

konstnärlig gestaltning.  

 

Enligt Konstnärernas riksförbund har regeln bidragit till att den of-

fentliga konsten är ett de mest tillgängliga konstnärliga uttryck i 

samhället.  

 

Med inspiration av detta arbetssätt vill motionärerna därför pröva en 

motsvarande metod för att öka tillgången på idrottsanläggningar och 

rörelsefrämjande ytor i staden. 

 

Studier visar att den fysiska aktiviteten i alla delar av befolkningen 

minskar, samtidigt som ytor för idrott och rörelse är avgörande för 

att fler ska ha möjlighet att aktivera sig och för att förbättra folkhäl-

san. Planeringen för tillkommande idrottsytor behöver även påbör-

jas i ett tidigt skede av planprocessen och den fysiska aktiviteten in-

tegreras på ett tydligare sätt i stadsplaneringen. 

 

Ett sätt att göra det skulle kunna vara att öronmärka och omfördela 

en viss andel av budgeten i exploateringsprojekt till fastighetsnämn-

den för nya idrottsanläggningar. Därmed skulle nämndens möjlig-

heter att genomföra prioriterade projekt i enlighet med idrottspoli-

tiska programmet förbättras väsentligt och planeringen för nya idrotts-

anläggningar knytas närmare exploateringsnämndens planering av nya bo-

städer. 

 

Kommunstyrelsen har ombett stadsledningskontoret,   
Exploateringsnämnden, fastighetsnämnden, kulturnämnden, stads-

byggnadsnämnden och idrottsnämnden att yttra sig över motion sen-

ast 2021-05-11. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av administrativa avdelningen i samarbete med 

planeringsenheten. 
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Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen anser att det är viktigt att tillförsäkra medel i stadens 

budget totalt sett för att öka tillgången på idrottsanläggningar och 

rörelsefrämjande ytor när staden växer. Minst lika viktigt är att sä-

kerställa att mark för idrottsytor avsätts tidigt i planprocessen och 

att den fysiska aktiviteten integreras på ett tydligt sätt i stadsplane-

ringen.  

 

Bygga idrottsanläggningar är ofta stora och komplexa projekt, 

vilket innebär att en procentregel skulle kräva att stora belopp 

avsätts, vilket kan vara svårt att uppnå.  

 

Behov av anläggningar varierar i olika delar av staden och över tid, 

exempelvis vilken anläggningstyp som behövs mest. Kostnaden för 

att uppföra olika anläggningar, till exempel simhallar, idrottshallar 

eller fotbollsplaner, skiljer sig mycket åt. Att öronmärka en 

förutbestämd andel i respektive projekt skulle därmed inte 

nödvändigtvis vara det sätt som ger den mest effektiva 

användningen av stadens totala budget för idrott och rörelse, en 

större flexibilitet är önskvärd i planeringen.  

 

 

         _______ 

Bilagor 

 

KS 2020/1441 Motion om procentregel för idrottsinveste-

ringar  
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